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Protokół Nr 6/2015 
ze wspólnego  posiedzenia wszystkich stałych komisji Rady Gminy Ryjewo                         

z  dnia 19 maja  2015 roku  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

1. Pan Sławomir Słupczyński       - Wójt Gminy Ryjewo 

2. Pani Dorota Cipkowska          - Zastępca Wójta Gminy Ryjewo 

3. Pani Małgorzata Zdunek          - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic              - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                - Kierownik Referatu Organizacyjnego  

 

Zebrani postanowili, iż posiedzenie poprowadzi Przewodnicząca Komisji ds. budżetu Radna 

Barbara Wolak, która powitała zebranych na posiedzeniu oraz przedstawiła tematykę obrad. 

 

Tematyka posiedzenia: 

 

1. Ocena realizacji budżetu gminy Ryjewo za rok 2014. 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję.  

3. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1. Ocena realizacji budżetu gminy Ryjewo za rok 2014. 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Dochody Gminy zaplanowane w kwocie 19.908.871,00 zł 

wykonano w wysokości  19.890.641,54 zł,  co stanowi 99,9 %.Dochody uzyskano z tytułu: 

 

 Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)             4.453.555,51 zł 

 Udziałów w podatkach dochod. Budżetu państwa                  1.938.605,67 zł 

 Dotacji celowych                                                                     4.494.995,14 zł 

 Subwencji ogólnych                                                                8.919.213,00 zł 

 Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy   

pozyskanych z innych źródeł                                                                 84.272,22 zł    

Głównym źródłem dochodów gminy 2013 roku były subwencje ogólne stanowiące  44,8% 

udziału w dochodach gminy, kolejnym dotacje celowe, których udział w dochodach gminy 

wynosił 22,6 % oraz dochody własne gminy 22,4 %. Subwencje oraz dotacje celowe 

wpływały na konto gminy w sposób terminowy, zgodnie z przyjętym planem. Plan dochodów 

własnych  wykonano w wysokości 100,4 %, uzyskując środki na kwotę 4.453.555,51zł. 

Najwyższe dochody w ramach dochodów własnych uzyskano z następujących źródeł: 

 Podatku od nieruchomości na kwotę 1.270.361,55 zł, co stanowi 6,4% udziału                                

w dochodach gminy  

 Podatku rolnego na kwotę  857.477,08 zł,  stanowiącą 4,3%  udziału w dochodach gminy. 

 

Stan zaległości w podatkach lokalnych na 31.12.2014 roku  przedstawia się następująco: 

1. w podatku od nieruchomości  295.994,75 

2. w podatku  rolnym  58.253,33    

3. w podatku od środków transportowych  4.514,80 

4. w podatku leśnym  159,00 
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Wydatki Gminy zaplanowane w kwocie 21.307.685,00 zł wykonano w wysokości   

19.039.291,49 zł,  tj. w  89,4 %. Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę 18.223.313,41 zł  

tj. 95,2 %  planu, a na wydatki majątkowe  815.978,08 zł tj. 37,6 % planu. W ramach 

wydatków bieżących środki przeznaczono na finansowanie działalności 5 jednostek 

budżetowych gminy w tym:                                                                      

1. Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę  3.655.723,93 zł, 

2. Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  1.159.244,72 zł, 

3. Gimnazjum w Ryjewie na kwotę  1.374.711,73 zł, 

4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  4.668.981,64 zł. 

5. Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  2.159.930,82 zł.  

 

Przekazano dotacje między innymi na: 

1. celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  194.687,43 zł, 

2. celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom sektora finansów publicznych                     

w wysokości  71.196,61 zł, 

3. podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  525.994,39 zł,  

4. podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  

508.400,66 zł. 

          

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 1.300.279,09 zł,  co stanowi 7,1 % 

wydatków bieżących gminy. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  określone                   

w ustawie o samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy. 

 

Przychody Gminy  zaplanowano w wysokości  1.930.386,00 zł, wykonano w  49,7 % tj.                   

w kwocie  958.761,27 zł. w tym z tytułu: pożyczek na finansowanie zadań realizowanych                    

z udziałem środków z budżetu UE  274.880,60 ; wolnych środków w wysokości  683.880,67 

zł. Nie zaciągnięto zobowiązań na realizację inwestycji „Budowa wodociągu we wsiach 

Borowy Młyn, Pułkowice” w związku  z przesunięciem terminu jej realizacji. Rozchody 

Gminy Rozchody w wysokości 531.572,00 dotyczą spłat wcześniej zaciągniętych  pożyczek                  

i kredytów  zgodnie z umowami zawartymi z bankami. Wynik Finansowy Gminy                          

na 31.12.2014 roku występuje nadwyżka budżetowa  Gminy w wysokości  851.350,05zł. 

Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów wynosi 6.694.994,60 zł.   Nie 

prolongowano spłaty żadnej raty kredytu na kolejne lata. Gmina posiada należności 

wymagalne na dzień 31.12.2014roku w wysokości 1.581.790,12 zł.  Należności te powstały                  

z tytułów: 

 dostaw usług dla ludności świadczonych w Zespole Szkół w Ryjewie w wysokości  

243,40zł;  

 wypłat  zaliczek i funduszu alimentacyjnego  979.907,01 zł, oraz 

 zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę  

601.639,71 zł. 

Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych na dzień 31.12.2014r.  

 

Przewodnicząca Komisji: Budżet nie został wykonany w 100% na kanalizacji, ale już na 

wodzie jest nadwyżka. Z czym jest to związane? 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Związane jest to ze ściągnięciem zaległych wpłat za wodę z lat 

poprzednich.  

 



Strona 3 z 6 

 

Przewodnicząca Komisji: Również w dochodach dotyczących podatków są zarówno pozycje 

niewykonane, w 100%, ale są również nadpłaty. Wiemy, że jest to związane z zadłużeniem 

mieszkańców i przedsiębiorców.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Podjęliśmy działania mające na celu odpracowywanie długów 

przez mieszkańców na rzecz gminy. Mamy kontakt z samorządami, które w taki sposób 

ściągają zadłużenie. Jest to długi proces, ale chcemy to wprowadzić, bo może w ten sposób 

uda nam się te długi zmniejszyć. Jeżeli chodzi o zadłużenie przedsiębiorców to obecnie część 

przedsiębiorstw już nie istnieje  i komornicy nie byli w stanie nic w kwestii zmniejszenia 

zaległości zrobić.   

 

Przewodnicząca Komisji: Ogólne wykonanie budżetu w 99,9% jest ogromnym sukcesem.  

 

Przewodniczący Rady: Pamiętacie Państwo jak przy tworzeniu budżetu rozmawialiśmy o 

tym, by Wójtowi zaufać i dać wolna rękę, bo nie jesteśmy w stanie wielu rzezy w tym 

budżecie zrobić. Nie mogliśmy zgłaszać zbyt wielu postulatów, bo nie było na to środków. 

Budżet wykonany w 99% potwierdza, że nasza decyzja była dobra.  Również zmniejszenie 

zadłużenia z 47% do 30%, potwierdza, że budżet był wykonany  dobrze.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Cieszę się, że w taki sposób Państwo podchodzą do 

wykonanego budżetu. W przyszłym roku będziemy chcieli skupić się na oczyszczalni 

ścieków, bo będzie możliwość złożenia środków na dofinansowanie jej modernizacji.   

 

Radni pozytywnie zaopiniowali sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014 rok.  

 

Ad.2.  Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

 

- Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz               

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2014 przedstawił 

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Zima. Który poinformował, iż Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Gdańsku wydała pozytywną opinię na temat złożonego przez Wójta 

sprawozdania.   

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

  

- Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo przedstawił 

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Zima. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania do prac 

związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu nieruchomości położonych 

na obszarze Gminy Ryjewo przedstawił Wójt Gminy Pan Sławomir Słupczyński, który 

poinformował, iż omawiana uchwała została przez Rade podjęta w m-cu marcu, niestety 

Regionalna Izba Obrachunkowa miała uwagi do pewnych zapisów, które w omawianej wersji 

zostały już usunięte. Również uchwała została skonsultowana z Urzędem Ochrony 

Konsumenta i Konkurencji, który również zasugerował dostosowanie uchwały do  Traktatu 

Unii Europejskiej odnoszącego się do udzielania pomocy de minimis.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
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- Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej służącej naliczeniu opłaty 

adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości lub 

spowodowanych budową urządzeń infrastruktury technicznej przedstawił Wójt Gminy Pan 

Sławomir Słupczyński, który poinformował, iż zgodnie z ustawą o gospodarce 

nieruchomościami, samorządy powinny, taką uchwałę posiadać. Opłata adiacencka dotyczy 

wzrostu wartości nieruchomości np. w związku z budową na niej sieci wodociągowej czy też 

kanalizacyjnej. Proponuje się, wprowadzić stawkę 25% przy wzroście wartości 

nieruchomości w wyniku budowy np. wodociągu oraz 15% wzrostu wartości nieruchomości 

w wyniku przeprowadzonego jej podziału geodezyjnego.  

 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 

grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015 przedstawiła Skarbnik 

Gminy Pani Małgorzata Zdunek, która poinformowała, iż zwiększa się dochody o kwotę 

42.165,00 zł. Dochody dotyczą wpływu środków w wysokości: 

 8.230,00 zł ze sprzedaży nieużytkowanych samochodów należących do jednostek 

OSP; 

 1.062,00 zł z podatku od spadków i darowizn; 

 9.692,00 zł z działalności stołówek szkolnych; 

 2.700,00 zł z usług opiekuńczych; 

 14.022,00 zł z dotacja na program sprzątania Gminy Ryjewo; 

 6.459,00 wpływy z różnych opłat.  

Dochody proponuje się rozdysponować w następujący sposób: 

 5.000,00 zł na zakup specjalistycznego samochody dla Państwowej Straży Pożarnej; 

 5.500,00 zł  na remont drzwi garażowych dla OSP Ryjewo; 

 17.000,00 zł na wymianę okien w Szkole Podstawowej w Straszewie;  

 4.615,00 zł na projekt wyposażenia klas w pomoce dydaktyczne; 

 10.000,00 zł na zwiększenie dotacji dla Gminnego Ośrodka Kultury na zakup 

nagłośnienia i na organizację teatralii.   

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwał. 

 

- Projekt uchwały w sprawie przekazania przez Gminę Ryjewo środków finansowych 

zaplanowanych w budżecie Gminy Ryjewo w roku 2015, na Wojewódzki Fundusz Wsparcia 

Państwowej Straży Pożarnej Województwa Pomorskiego przedstawił Wójt Gminy Pan 

Sławomir Słupczyński, który poinformował, iż Komenda Powiatowej Straży Pożarnej                      

w Kwidzynie zwróciła się z pismem do samorządów o pomoc finansową przy zakupie wozu 

specjalistycznego.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwał. 

 

Ad.4. Sprawy bieżące. 

 

Przewodniczący Rady: Na sesją zaproszeni zostali przedstawiciele zarządcy dróg 

wojewódzkich oraz powiatowych. Chciałbym, żebyśmy wszyscy dobrze przemyśleli nasze 

potrzeby względem tych dróg i podczas sesji przedstawili nasze interpelacje. 
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Pan Sławomir Słupczyński:  Musimy wspomnieć o drogach wojewódzkich nr 525 i 602, bo 

wymagają one bardzo dużego remontu a żadna nie została ujęta w wieloletnim planie 

remontowym województwa. Ponadto wszystkie przydrożne drzewa, które zgłaszają nam 

mieszkańcy i które należałoby wyciąć również powinniśmy zgłosić.  

 

Przewodnicząca Komisji: Musimy również pamiętać o zgłoszeniu konieczności  

oznakowania linia poziomą na drodze nr 607 i konieczność zlikwidowania powstającego po 

remoncie drogi nr 607, zalewiska przy ul. Grunwaldzkiej.  

 

Przewodnicząca Komisji: Mieszkańcy po każdorazowej awarii wody zgłaszają, że jest ona 

brudna. Dobrze by było gdyby, co jakiś czas przepłukiwany był wodociąg. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Awaria, jaka miała miejsce na ul. Grunwaldzkiej była bardzo 

poważna, dlatego woda, która później została ponownie dostarczona dla mieszkańcom była na 

tym odcinku brudna. Mieszkańcy, w szczególności na końcu sieci wodociągowej, przy takiej 

sytuacji, sami spuszczając wodę, przepłukaliby sieć. Te ilości wody, które zostaną zużyte, my 

odliczamy od rachunku.   

 

Radny Artur Orłowski: Mieszkańcy  zarówno Straszewa jak i Trzciana zgłaszają problemy 

z bardzo niskim ciśnieniem wody.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Ma to bardzo duży związek z faktem, iż jest teraz czas na 

opryski. My ze swej strony zleciliśmy wykonanie dokumentacji dotyczącej remontu stacji 

podnoszenia ciśnienia w Straszewie, bo jest ona bardzo stara. W tym roku powinno nam się 

udać to wykonać, wówczas ciśnienie powinno być dobre, pod warunkiem, że ciśnienie 

przesyłanej wody z wodociągu z Kwidzyna będzie dobre.  

 

Radny Artur Orłowski: Czy wiadomo, kiedy będzie naprawiona droga do Laskowic i co                 

z remontem dachu na szkole w Straszewie. Jeden z mieszkańców, który zajmuje się tego typu 

pracami, twierdzi, że nie wymaga to dużych nakładów. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Trudno jest mi określić termin remontu drogi do Laskowic, 

jeżeli natomiast chodzi o remont dachu to, jeżeli jest ktoś, kto może to zrobić, to bardzo 

dobrze. Niech zgłosi się do Urzędu wraz z kosztorysem prac.   

 

Radny Ryszard Patzwald: Jaka jest szansa dokończenia remontu drogi z płyt drogowych                  

w miejscowości Barcice? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Droga ta została w części wykonana w ramach scalenia 

gruntów. Pozostało jeszcze do ułożeniach 525 metrów płyt drogowych. Chcielibyśmy 

dokończyć tą drogę, ale koszt tego to aż 500 tyś. zł.  Będziemy wnioskować o środki unijne 

na dofinansowanie remontu dróg dojazdowych do pól.  

 

Radny Ryszard Patzwald: A co z remontem drogi brukowej w Szkaradowie? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jak będzie dostępny sprzęt to droga ta zostanie 

wyremontowana.  
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Radny Marek Górecki: Czy jest szansa również złożyć wniosek o dofinansowanie remontu 

ul. Przejazdowej? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Tak. Również będziemy wnioskować o dofinansowanie do tej 

drogi.  

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca podziękowała wszystkim za 

udział w spotkaniu i zamknęła posiedzenie.  

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Komisji 

Barbara Wolak 

Bernadeta Łukaszewska 

Roman Szaflik 

 

 


